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Geachte heer Visser, 

Met belangstelling heb ik kennisgenomen van uw rapport ‘Een onzichtbaar 

probleem Gebrek aan kwaliteit van data over milieucriminaliteit en –

overtredingen’. Ik ben u zeer erkentelijk voor uw rapport en de daarin opgenomen 

conclusies en aanbevelingen. Graag maak ik van de gelegenheid gebruik 

om op uw rapport te reageren. 

 

Algemeen 

U doet onderzoek naar milieucriminaliteit en –overtredingen. Genoemd rapport 

betreft het eerste deel van uw onderzoek. U geeft in uw rapport aan dat de 

datakwaliteit in de informatiesystemen - Inspectieview en het Justitieel 

Documentatiesysteem van mijn ambtsgenoot van JenV - over milieucriminaliteit- 

en overtredingen tekort schiet. Verbetering is nodig om toezicht te kunnen houden 

en om de effectiviteit hiervan te kunnen beoordelen en verbeteren. De systemen 

bevatten nuttige informatie, maar de kwaliteit van de vastgelegde gegevens is 

ontoereikend. Voor de Inspectieview benoemt u drie clusters van problemen: (1) 

identificatie van bedrijfsvestiging, (2) niet aangesloten toezichthouders en (3) 

fouten in de data. U constateert ook dat deze problemen al langere tijd spelen.  

 

In uw rapportage refereert u aan het functioneren van het VTH-stelsel. Ik deel de 

relevantie van een goed functionerend VTH-stelsel. Op dit moment lopen twee 

trajecten die tot doel hebben dit stelsel te verbeteren: 

1. De uitvoeringsagenda VTH, met daarin opgenomen een aantal projecten om 

het stelsel te versterken, die voor het einde van dit jaar naar de Tweede 

Kamer wordt gestuurd.  

2. De onafhankelijke adviescommissie VTH onder voorzitterschap van de heer 

J.J. van Aartsen welke begin 2021 met een advies zal komen. 

 

Binnen het VTH-stelsel is gegevens- en kennisuitwisseling tussen toezichthouders 

van essentieel belang voor een efficiënte en effectieve handhaving. De 

Inspectieview helpt om deze gegevensuitwisseling te ondersteunen. Uw 

constateringen en aanbevelingen neem ik dan ook ter harte. Hieronder zal ik 

ingaan op uw aanbevelingen.  
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Conclusies en aanbevelingen 

De Inspectieview is op dit moment één van de vaste agendapunten in het 

Bestuurlijk Omgevingsberaad (Bob); mijn overleg met bestuurders van andere 

overheden. Betrokken partijen delen het uitgangspunt dat – binnen het VTH-

stelsel - gegevensuitwisseling belangrijk is voor efficiënte en effectieve toezicht en 

handhaving. Met dat als uitgangspunt zijn afspraken gemaakt over: 

1. Het aansluiten van alle omgevingsdiensten met een eigen aansluiting in 2021 

en per 1 januari 2022 betaalt elke omgevingsdienst voor de eigen aansluiting. 

2. De ontwikkeling van de Inspectieview wat betreft gebruiksvriendelijkheid en te 

ontsluiten gegevens. 

3. Een vereenvoudigde governance met een nadrukkelijker rol voor gebruikers 

en bronhouders. 

4. Het komen tot een sluitende financiering van de Inspectieview. 

 

U doet mij de volgende aanbevelingen: 

a. De informatie uit de Inspectieview bruikbaar te maken voor inzicht in het 

functioneren van het wettelijk VTH-stelsel en daarmee de ILT in staat stellen 

haar taak als interbestuurlijk toezichthouder beter uit te oefenen.  

b. Het initiatief te nemen tot wetswijziging zodanig dat aansluiting op 

Inspectieview niet een manier maar dé manier wordt om te voldoen aan de 

wettelijke plicht van toezichthouders om informatie uit te wisselen.  

c. De nog niet op Inspectieview aangesloten omgevingsdiensten aan te spreken 

op hun wettelijke plicht tot informatie delen.  

 

Ad a: informatie bruikbaar maken voor inzicht functioneren VTH-stelsel 

Hierover zijn in het Bob afspraken gemaakt (punt 2). Naar aanleiding van uw 

signalen is hier ook de kwaliteit van de data aan toegevoegd. De ILT heeft de 

wensen van omgevingsdiensten om de gebruiksvriendelijkheid te vergroten 

geïnventariseerd en is deze aan het operationaliseren. De verwachting is dat dit 

het eerste kwartaal 2021 wordt afgerond. De ILT is daarnaast een taskforce aan 

het inrichten – aangestuurd door de Stuurgroep van de Inspectieview -  die (1) 

gaat inventariseren welke gegevens onder andere omgevingsdiensten via de 

Inspectieview ontsloten willen zien en wat hiervoor nodig is en (2) gaat 

onderzoeken hoe de kwaliteit van de data verbeterd kan worden en wat daarvoor 

nodig is. Deze laatste zal zeker ook wat van de bronhouders vragen. Daarnaast 

gaat de taskforce onderzoeken hoe de analysefunctie kan worden verbreed en 

omgevingsdiensten trainen in het beter gebruiken van de Inspectieview. Inzet is 

om dit traject in 2021 af te ronden.  

 

Ad b: initiatief tot wetswijziging verplichting Inspectieview 

Recent heb ik in het Bob met de decentrale overheden afgesproken dat elke 

omgevingsdienst uiterlijk per januari 2022 een eigen aansluiting heeft op 

Inspectieview. Ik ga er daarmee vanuit dat de aansluiting op Inspectieview wordt 

geregeld. Daarnaast start IenW een traject op om tot een visie op 

Informatievoorziening/gegevensdeling in het VTH-domein te komen. In het kader 

van het Digitale Stelsel Omgevingswet en via het Bob zal ik de voortgang met 

betrekking tot de aansluiting op Inspectieview blijven monitoren en aan de hand 

daarvan bezien of er extra stappen genomen dienen te worden. 

 

Ad c: Niet-aangesloten omgevingsdiensten aanspreken wettelijke plicht 

gegevensdeling 

In het Bob – waaraan de opdrachtgevers (provincies en gemeenten) van de 

omgevingsdiensten deelnemen - heb ik hier meerdere malen aandacht voor 
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gevraagd en wordt de relevantie van de gegevensuitwisseling erkend en gedeeld. 

Uw constateringen en deze aanbeveling helpen mij in deze en zal ik in het Bob 

voorjaar 2021 zeker onder de aandacht brengen. Zoals u in uw rapport al vermeld 

heeft, hebben de omgevingsdiensten zomer 2020 een brief ontvangen waarin zij 

op de wettelijke plicht voor gegevensdeling worden geattendeerd en worden 

geïnformeerd over de genomen besluiten in het Bob alsook de nog te nemen 

besluiten in najaar 2020. Zij zullen begin 2021 opnieuw een brief ontvangen met 

het verzoek de eigen aansluitingen te gaan realiseren.  

Hoogachtend, 

DE STAATSSECRETARIS VAN INFRASTRUCTUUR EN WATERSTAAT, 

 

 

 

 

S. van Veldhoven - Van der Meer 


